
 

 

MØTEBOK 
 

Organ Fylkesrådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Møtestad Storehagen Atrium, Førde 

Møtedato 15.01.2019 

Kl. 12:00 – 15:00 
 
 
 
Faste medlemer til stades: Odd Atle Stegegjerdet, Magnus Strand, Bente Underthun, 

Anita Æsøy  

Forfall til møtet:  Erlend Haugen Herstad  

Varamedlemer til stades:   

Til stades med møte- og talerett:   

Sekretariat for møtet: Anne-Kjersti Stavø Stenehjem 
 
 
 
Ingen merknader til innkalling og sakliste. 
 
Til innspelsmøte var dei tre medverknadsorgana i Sogn og Fjordane inviterte. Medlemene hadde på 
førehand fått tilsendt reglementa for medverknadsorgana i både Sogn og Fjordane og Hordaland.  
 
I starten av møte hadde administrasjonen ein gjennomgang av reglementa for dei tre 
medverknadsorgana i dei to fylkeskommunane, og ein kort informasjon om kommunelova § 5-12 og 
den nye forskrifta som er ute på høyring no.   
 
Det var lagt opp til innspel frå alle tre medverknadsorgana der fylgjande spørsmål vart stilt til 
medlemmene:  

 Kva er bra med dagens reglement?  
 Kva kan forbetrast i dagens reglement?  
 Kva er bra med dagens arbeidsform? 
 Kva kan forbetrast med dagens arbeidsform?  
 Andre ting som bør nemnast
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SAK  1/19 Uttale frå fylkesrådet for menneske med nedsett 

funksjonsevne i Sogn og Fjordane, til reglement i 
Vestland fylkeskommune  

    
 
 
 
Fylkesrådet for menneske med nedsett funksjonsevne skriv i møte saman med dei andre 
medverknadsorgana i Sogn og Fjordane ein uttale, til reglementet for Vestland 
fylkeskommune.  
 
Endringsframlegg: 
 
Kva som er bra med dagens reglement:  

• Det er positivt at interesseorganisasjonane er godt representerte i fylkesråda, for å sikre 
kompetansen som trengs for å diskutere saker, og å kunne kome med utalar.  

• Størrelsen på fylkesrådet er bra, men i Vestland fylkeskommune, bør det ikkje vere færre 
representantar enn det som Hordaland har i dag.  

• Det er bra at fylkesrådet har eige budsjett og at dette er nemnt i reglementet. Sidan det er 
avsett eige budsjett til fylkesrådet sikrar ein at fylkesrådet har god styring på eigne 
aktivitetar.  

• Arbeidsutval slik som Hordaland har i dag, kan vere positivt i Vestland fylkeskommune, for å 
sikre at det vert jobba godt med sakene før dei kjem til handsaming i fylkesrådet.  

 
Kva som kan forbetrast i dagens reglement:  

• No har det vore litt for lang tid mellom møta, og det har av og til hopa seg opp med tyngre 
saker. Dette handlar mykje om tid og ressursar som det er naturleg at vert nytta til arbeidet 
med fylkesrådet i løpet av året. Det er ynskje om å ha ein rytme og frekvens på møta som 
hovudutvala har.  

• Det er viktig at fylkesrådet står fritt til å ta opp saker på eige initiativ  
• Støttar forslaget i forskrifta om at fylkesrådet konstituerer seg sjølv  
• Det er ynskje om å få sakene på eit tidlegare tidspunkt, slik at ein får god tid til å setje seg 

inn i sakene og høve til å kome med eventuelle innspel til endringar. Det er viktig å kome 
tidleg inn i sakene slik at fylkesrådet får høve til å påverke.  

• Ynskje om at det vert nemnt spesifikt at fylkesrådet får høve til å informere om viktige saker 
i fylkesting, fylkesutval og/eller hovudutval  

• I første valperioden for Vestland fylkeskommune, bør det vere ei geografisk fordeling av 
medlemmane i fylkesrådet.  
 

Kva som er bra med dagens arbeidsform:  
 Ved behov har fylkesråda fått informasjon frå administrasjonen, til dømes frå 

samferdsleavdelinga om tilrettelagt transport og serviceskyssen, og frå opplæringsavdelinga 
om tilpassa opplæring  

 Det har vore positivt å besøke bedrifter og få informasjon frå dei om aktuelle tema som 
fylkesråda jobbar med. Dette har til dømes vore besøk hos Stryn vidaregåande skule, der 
fylkesråda fekk omvising i visningsleilegheita og informasjon om velferdsteknologi.  

 Det har vore positivt at ein i møta har fordjupa seg i spesielle tema, der ein har fått 
informasjon frå innleiarar. Sjå kulepunkta over for eksempel.  

 Slik som sakspapir og møteprotokollar er lagt ut på heimesida til Sogn og Fjordane fungerer 
bra.  

 Det har vore dialog med interesseorganisasjonane for dei to fylkesråda, for å få innspel frå 
organisasjonane og for å sikre informasjon frå fylkesråda. Dette har fungert bra.  

 Det har vore høve for medlemmane til å delta på kurs og konferansar for å halde seg fagleg 
oppdatert.  

 Dialogen med dei kommunale råda har fungert delvis, ved å ha møta i ulike delar av fylket, 
der dei kommunale råda i nærområdet har vorte invitert til møte. Dette er ein måte å 
komme i kontakt med dei kommunale råda, og få til ein dialog.  

 Det har vore viktig at fylkesrådet har hatt høve til å reise rundt i fylket. Dette har sikra at 
ein har vorte betre kjent med dei kommunale råda, aktuelle bedrifter i fylket og at 
arbeidsbyrden ved reising har vorte fordelt.  
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Kva kan forbetrast med dagens arbeidsform?  

 Til tider kan det vere omfattande saker som kjem til høyring, og det er mykje å lese 
gjennom. Det er ynskje om å få tilsendt ei oppsummering av store høyringar. Eit forslag kan 
vere å ha innleiar til dei store tunge sakene, slik at ein sikrar ei god innføring i 
problemstillingane.  

 Det er viktig med god kontakt med dei kommunale råda for å få til ein god aktivitet i dei 
kommunale råda, og få innspel til aktuelle saker for fylkesrådet.  

 Medverknadsorgana har krav på same opplæring som dei folkevalde, og det er ynskje om det 
vert lagt til rette for dette i Vestland fylkeskommune.  

 Ved større planarbeid og/eller større utbyggingar i fylkeskommunal regi, er det ynskje om bli 
involvert i arbeidsgruppene som vert sett ned. Ynskje er med bakgrunn i å ta i vare 
brukarane sine interesser.  

 
Andre innspel:  

• Det er viktig at fylkestinget i Vestland fylkeskommune etablerer rutinar som sikrar at 
medverknadsorgana mottek sakene på eit så tidleg tidspunkt i sakshandsaminga, at uttalane 
frå råda har moglegheit til å påverke utfallet av saka.  

• I fylkesråda i Vestland fylkeskommune, bør det vere eit fleirtal av representantar frå 
interesseorganisasjonane. 

 
Avrøysting: 
Samrøystes  
 
Dette gir følgjande VEDTAK: 
 
Kva som er bra med dagens reglement:  

• Det er positivt at interesseorganisasjonane er godt representerte i fylkesråda, for å sikre 
kompetansen som trengs for å diskutere saker, og å kunne kome med utalar.  

• Størrelsen på fylkesrådet er bra, men i Vestland fylkeskommune, bør det ikkje vere færre 
representantar enn det som Hordaland har i dag.  

• Det er bra at fylkesrådet har eige budsjett og at dette er nemnt i reglementet. Sidan det er 
avsett eige budsjett til fylkesrådet sikrar ein at fylkesrådet har god styring på eigne 
aktivitetar.  

• Arbeidsutval slik som Hordaland har i dag, kan vere positivt i Vestland fylkeskommune, for å 
sikre at det vert jobba godt med sakene før dei kjem til handsaming i fylkesrådet.  

 
Kva som kan forbetrast i dagens reglement:  

• No har det vore litt for lang tid mellom møta, og det har av og til hopa seg opp med tyngre 
saker. Dette handlar mykje om tid og ressursar som det er naturleg at vert nytta til arbeidet 
med fylkesrådet i løpet av året. Det er ynskje om å ha ein rytme og frekvens på møta som 
hovudutvala har.  

• Det er viktig at fylkesrådet står fritt til å ta opp saker på eige initiativ  
• Støttar forslaget i forskrifta om at fylkesrådet konstituerer seg sjølv  
• Det er ynskje om å få sakene på eit tidlegare tidspunkt, slik at ein får god tid til å setje seg 

inn i sakene og høve til å kome med eventuelle innspel til endringar. Det er viktig å kome 
tidleg inn i sakene slik at fylkesrådet får høve til å påverke.  

• Ynskje om at det vert nemnt spesifikt at fylkesrådet får høve til å informere om viktige saker 
i fylkesting, fylkesutval og/eller hovudutval  

• I første valperioden for Vestland fylkeskommune, bør det vere ei geografisk fordeling av 
medlemmane i fylkesrådet.  
 

Kva som er bra med dagens arbeidsform:  
 Ved behov har fylkesråda fått informasjon frå administrasjonen, til dømes frå 

samferdsleavdelinga om tilrettelagt transport og serviceskyssen, og frå opplæringsavdelinga 
om tilpassa opplæring  

 Det har vore positivt å besøke bedrifter og få informasjon frå dei om aktuelle tema som 
fylkesråda jobbar med. Dette har til dømes vore besøk hos Stryn vidaregåande skule, der 
fylkesråda fekk omvising i visningsleilegheita og informasjon om velferdsteknologi.  

 Det har vore positivt at ein i møta har fordjupa seg i spesielle tema, der ein har fått 
informasjon frå innleiarar. Sjå kulepunkta over for eksempel.  

 Slik som sakspapir og møteprotokollar er lagt ut på heimesida til Sogn og Fjordane fungerer 
bra.  
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 Det har vore dialog med interesseorganisasjonane for dei to fylkesråda, for å få innspel frå 
organisasjonane og for å sikre informasjon frå fylkesråda. Dette har fungert bra.  

 Det har vore høve for medlemmane til å delta på kurs og konferansar for å halde seg fagleg 
oppdatert.  

 Dialogen med dei kommunale råda har fungert delvis, ved å ha møta i ulike delar av fylket, 
der dei kommunale råda i nærområdet har vorte invitert til møte. Dette er ein måte å 
komme i kontakt med dei kommunale råda, og få til ein dialog.  

 Det har vore viktig at fylkesrådet har hatt høve til å reise rundt i fylket. Dette har sikra at 
ein har vorte betre kjent med dei kommunale råda, aktuelle bedrifter i fylket og at 
arbeidsbyrden ved reising har vorte fordelt.  

 
Kva kan forbetrast med dagens arbeidsform?  

 Til tider kan det vere omfattande saker som kjem til høyring, og det er mykje å lese 
gjennom. Det er ynskje om å få tilsendt ei oppsummering av store høyringar. Eit forslag kan 
vere å ha innleiar til dei store tunge sakene, slik at ein sikrar ei god innføring i 
problemstillingane.  

 Det er viktig med god kontakt med dei kommunale råda for å få til ein god aktivitet i dei 
kommunale råda, og få innspel til aktuelle saker for fylkesrådet.  

 Medverknadsorgana har krav på same opplæring som dei folkevalde, og det er ynskje om det 
vert lagt til rette for dette i Vestland fylkeskommune.  

 Ved større planarbeid og/eller større utbyggingar i fylkeskommunal regi, er det ynskje om bli 
involvert i arbeidsgruppene som vert sett ned. Ynskje er med bakgrunn i å ta i vare 
brukarane sine interesser.  

 
Andre innspel:  

• Det er viktig at fylkestinget i Vestland fylkeskommune etablerer rutinar som sikrar at 
medverknadsorgana mottek sakene på eit så tidleg tidspunkt i sakshandsaminga, at uttalane 
frå råda har moglegheit til å påverke utfallet av saka.  

I fylkesråda i Vestland fylkeskommune, bør det vere eit fleirtal av representantar frå 
interesseorganisasjonane. 
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